



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລືອກອົງການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

22
ທັນວາ
2022
ປີທີ 11
ສະບັບພິເສດ

ໂຄງການຈັດສັນໜີ້ສິນ 30 ກວ່າເປີເຊັນ ໃນແຜນປີ 2023



ທ່ານ ຄໍາເຈນ ວົງໂພສີ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ຊີ້ແຈງຕໍ່ຄໍາຊັກຖາມຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່ອນອັນຂໍາພະເຈົ້າກໍຂໍຕາງໜ້າໃຫ້ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ກໍຕິລັດຖະບານ ຂໍມາຊີ້ແຈງຄໍາຊັກຖາມຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍຕິສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຄໍາຊັກຖາມທີ່ຂໍາພະເຈົ້າໄດ້ຮັບເປັນທາງການກໍແມ່ນມີ 4 ຄໍາຖາມ, ນອກຈາກນັ້ນ, ກໍມີຄໍາຊັກຖາມຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດຢູ່ແຕ່ລະເຂດເລືອກຕັ້ງຕື່ມອີກ 5 ຄໍາຖາມ ແຕ່ວ່າແຕ່ລະເຂດ

ເລືອກຕັ້ງນັ້ນຍ້ອນວ່າເວລາຈໍາກັດ ພວກຂໍາພະເຈົ້າຈະສິ່ງໃຫ້ບັນດາທ່ານແຕ່ລະເຂດເລືອກຕັ້ງຕໍ່ຄໍາຊັກຖາມ, ອັນລວມມີຢູ່ 4 ຄໍາຖາມ ດັ່ງນີ້:
ຄໍາຖາມທີ 1 ແມ່ນປະຕິບັດເປົ້າໝາຍທີ 1 ຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃຫ້ເສດຖະກິດເຕີບໂຕຕໍ່ເນື່ອງ ມີຄຸນນະພາບ ໜັ້ນທ່ຽງ ແລະ ຍືນຍົງ ຕິດພັນກັບເປົ້າໝາຍທີ 3 ຍົກລະດັບຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນໃຫ້ດີຂຶ້ນເທື່ອລະກ້ວນນັ້ນ ໄດ້ກໍານົດຕົວຊີ້ບອກຄຸນນະພາບ ແລະ ຍົກລະດັບ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ສະບັບພິເສດ



ຢາກໃຫ້ການຄຸ້ມຄອງລັດມີປະສິດທິຜົນ



ໃນຄາບເຊົ້ານີ້, ຜ່ານການລົງພົບປະກັບປະຊາຊົນ ແລະ ການລົງຕິດຕາມກວດກາໃນນາມຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 18 ແຂວງໄຊສົມບູນ ຂໍມີຄໍາເຫັນ ແລະ ຍົກຂຶ້ນໃຫ້ລັດຖະບານໄດ້ມີການພິຈາລະນາ 3 ຈຸດ ຕໍ່ບົດລາຍງານໃນການປະຕິບັດບາງເປົ້າໝາຍຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 9 ເດືອນ ປີ 2022 ດັ່ງນີ້:
ໃນເປົ້າໝາຍທີ 3 ເວົ້າເຖິງການປັບປຸງຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນ ມີ 8 ຕົວຊີ້ວັດ ປະຕິບັດໄດ້ 6 ຕົວຊີ້ວັດ ເຊິ່ງໃນບົດນີ້ໄດ້ຕີລາຄາວ່າຕົວຊີ້ວັດທີ 1 ຈະສາມາດປະຕິບັດໄດ້ໃນນີ້ແມ່ນການປະຕິບັດການສ້າງຄອບຄົວພັນທຸກໃຫ້ໄດ້ຕາມແຜນນີ້ແມ່ນ 30,654 ຄອບຄົວ ຕົວເລກນີ້ແມ່ນນອນໃນຄາດໝາຍລວມ ການສ້າງພາບສູງ ຕໍ່ບົດປະກອບຄໍາເຫັນຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ໄດ້ຜ່ານ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ເພີ່ມທະວີຄວາມເຂັ້ມງວດ ໃນການເກັບລາຍຮັບ



ຂໍາພະເຈົ້າກໍຂໍສະແດງຄວາມເຄົາລົບ ແລະ ສະໜັບສະໜູນຕໍ່ຄໍາເຫັນຕໍ່ຜູ້ຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ໄດ້ປະກອບຄໍາເຫັນຜ່ານມາແລ້ວ, ຜ່ານການເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຫ້ກົດໝາຍ ຢູ່ໃນເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 13 ຜ່ານມານີ້ ຂໍາພະເຈົ້າຂໍປະກອບບາງຄໍາເຫັນດັ່ງນີ້:
1. ຕໍ່ກັບວຽກງານສຶກສາ: ໂດຍຜູ້ຕາງໜ້າແມ່ນເຫັນຕິດຕາມແຜນທີ່ຈະປັບປຸງຫລັກສູດການຮຽນ-ການສອນຂອງນັກຮຽນຢູ່ຂັ້ນປະຖົມ ແຕ່ວ່າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍ ແລະ ແຜນເງິນຕາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ການສ້າງຄັງແຮສໍາຮອງ



ທ່ານ ປອ. ບຸນເຫລືອ ສິນໄຊ ວໍຣະວົງ ຜູ້ວ່າການທະນາຄານແຫ່ງສປປລາວ ຊີ້ແຈງຕໍ່ຄໍາຊັກຖາມຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ມີ 5 ທ່ານຜູ້ແທນໄດ້ມີຄໍາເຫັນ. ຂໍາພະເຈົ້າຄິດວ່າຄໍາຖາມທີ 1 ທັງຜູ້ແທນມາຍຸຟອງ ມາຍຸຊາຍ ທີ່ເປັນເພື່ອນຮ່ວມຮຽນອຸດົມວຽງຈັນນໍາກັນ ຂອບໃຈຄໍາຖາມ. ຄັງແຮສະສິມນີ້ ຊື່ເຮັດແນວໃດຊື່ໃຫ້ມັນເພີ່ມຂຶ້ນ, ຄືຂໍາພະເຈົ້າເວົ້າແລ້ວ ພວກເຮົາຖອດຖອນບົດຮຽນຈາກການຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດມະຫາພາກໃນຊຸມປີຜ່ານມານີ້ ຂໍາພະເຈົ້າເວົ້າວ່າຫົວໃຈຂອງການຝຶນຝຸດການສ້າງຄັງແຮສໍາຮອງ ໃຫ້ມັນມີຄວາມເຂັ້ມແຂງອັນນີ້ແມ່ນຫົວໃຈຂອງມັນ, ຖ້າຫາກວ່າໂຕນີ້ຜ່ອນຄາຍແລ້ວ ໂຕອື່ນຈະຜ່ອນຄາຍໄປຖ້າເຮົາຫາກມີຄັງແຮສໍາຮອງສູງ, ຄວາມເຊື່ອຖືຂອງສາກົນສູງ ທຸລະກິດ

ກໍດໍາເນີນງ່າຍ, ການກູ້ຢືມກໍງ່າຍ, ການບໍລິຫານໜີ້ສິນກໍງ່າຍ ອັນນີ້ແມ່ນຫົວໃຈຂໍາພະເຈົ້າເອກະພາບທີ່ສຸດ ແລະ ສະພາບທີ່ພວກເຮົາຈະຮັດ ອັນທີ 1 ຄື: ການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາໃຫ້ເຂົ້າລະບົບທະນາຄານກ່ອນໝູ່ໝົດໃຫ້ມັນໄດ້. ຊື່ພະຍາຍາມສ້າງນິຕິກຳມາ, ສ້າງລະບົບມາ, ໃຫ້ໝົດສິ່ງອອກ ເຖິງວ່າຊື່ບໍ່ໄດ້ນໍາເຂົ້າກໍໃຫ້ມີເຫດມີຜົນຈະຕ້ອງຄຸ້ມຄອງໂຕນີ້ໃຫ້ມັນໄດ້, ສ້າງຄວາມສົມດຸນ ຫລື ເກີນດຸນທາງດ້ານເງິນຕາໃຫ້ມັນໄດ້, ຈະບໍ່ແມ່ນເກີນດຸນແຕ່ສະຖິຕິ ບັດຈຸບັນນີ້ພວກເຮົາເກີນດຸນສະຖິຕິການສົ່ງອອກ, ແຕ່ວ່າພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ເກີນດຸນເມັດເງິນຫັນແທ້ ອັນນີ້ອັນທີ 1 ຂໍາພະເຈົ້າຄິດວ່າ. ອັນທີ 2: ບັນຫາແມ່ນພວກເຮົາກໍຮ່ວມມືກັບບັນດາປະເທດເພື່ອນມິດທີ່ມີຄູ່ຄ້າ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ຢາກໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ ການລົງທຶນເຊົ່າສໍາປະທານ



ສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍຄໍາເຫັນຂອງບັນດາທ່ານຜູ້ແທນໄດ້ມີຄໍາເຫັນໄປນັ້ນ ສໍາລັບທ້ອງຖິ່ນກໍຂໍຢັ້ງຢືນວ່າແມ່ນສະໜັບສະໜູນຕໍ່ຂໍ້ມູນ ແລະ ຜົນສໍາເລັດຕໍ່ອັດຕາການເຕີບໂຕເສດຖະກິດໃນລະດັບ 4,2 ຂອງລັດຖະບານ ສໍາລັບທ້ອງຖິ່ນນີ້ກໍຖືວ່າບັນລຸໃນ 9 ເດືອນ ຫລື ວ່າ 11 ເດືອນຕົ້ນປີນີ້ ແລະ ຄາດວ່າຢູ່ໃນທ້າຍປີຈະບັນລຸຕາມຄາດໝາຍທ້ອງຖິ່ນໄວ້ ສໍາລັບແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດກໍຕິດຕາມສະຫຼຸບຂາດຕົວນີ້ ປະກົດວ່າໃນທ້ອງຖິ່ນ ກໍເຫັນວ່າປະຕິບັດເກີນແຜນ ປີ 2021 ແລະ ຄາດວ່າ ປີ 2022 ກໍຈະເກີນແຜນອີກ ສໍາລັບການຈັດເກັບລາຍຮັບ ແຕ່ວ່າທັງໝົດນັ້ນ ກໍເນື່ອງ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ການຕ້ານການຮົ່ວໄຫລ ຂອງງົບປະມານມີຄວາມສໍາຄັນ



ເງິນຕາ ໂດຍລວມແລ້ວ ແມ່ນເຫັນດີເປັນເອກະພາບກັບບົດປະກອບຄໍາເຫັນຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ກັບບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານ ແລະ ແຜນເງິນຕາ ໃນໄລຍະທີ່ຜ່ານມາ, ແຕ່ວ່າຂໍາພະເຈົ້າຢາກຂໍປະກອບຄໍາເຫັນເພີ່ມຕື່ມໃນບາງຈຸດຕໍ່ໄປນີ້:
ອັນທີໜຶ່ງ ແມ່ນຂໍສັງເກດຕໍ່ກັບບົດລາຍງານດັ່ງກ່າວ ເຊິ່ງຂໍາພະເຈົ້າສັງເກດເຫັນວ່າ ໃນການຍົກໃຫ້ເຫັນຕົວເລກ ຫລືວ່າຄາດໝາຍສຸດຊົນບາງຢ່າງເພິ່ນຈະມີການປຽບທຽບລະ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7



ຊົມເຊີຍກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຢ່າງສຸດໃຈ!

